
Pracovná skupina pre POCC/CCC

Miesto stretnutia: COPA-COGECA, Rue de Trèves 61, 1040 Brusel

Dátum stretnutia: 6. februára 2024

Účastník stretnutia: Konzorcium

Názov aktivity: Pracovná skupina pre POCC/CCC

Predsedal: Predsedal Patrick Pagani.

Podrobný popis aktivity:

Sekretariát referoval o 14-člennej výberovej komisii zloženej z prezidentov a viceprezidentov Copa
a Cogeca, ktorá povedie pohovory s kandidátmi na pozíciu nového generálneho tajomníka,
o vybraných kandidátoch budú následne informovať prezídiá. Prvé stretnutie komisie je naplánované
na 12. 2. a druhé na 21. 2. 2024. Bude sa diskutovať aj o možnom zapojení externej agentúry, aby
vykonala predvýber kandidátov. V rámci sekretariátu C-C bude proces koordinovať Umberto Di
Pasquo.

Výzvy na predkladanie kandidatúr budú otvorené po dobu 6  týždňov do polovice marca, v apríli
a máji sa očakávajú pohovory s kandidátmi, snahou je schválenie nového kandidáta počas júnových
prezídií.

 

Príprava prezídií (22. a 23. 2. 2024)

Na prediskutovanie a prípadné schválenie:

návrh pozičného dokumentu k laboratórne kultivovaným produktom●

Sekretariát informoval o podpore väčšiny členských organizácií ohľadom rozdelenia pôvodného
pozičného dokumentu. Aktuálne predkladaný dokument sa teda týka iba laboratórne kultivovaných
produktov a sekretariát zapracoval pripomienky členských organizácií. Cieľom je schválenie návrhu
počas prezídií 22. a 23. 2. 2024.

Sekretariát ďalej referoval o zasadnutí Rady pre poľnohospodárstvo a rybolov dňa 23. 1. 2024, počas
ktorého ministri AT, FR a IT, s podporou CZ, CY, GR, HU, LU, MT, PL, RO, SK a ES poukázali na to,
že laboratórne kultivovaná produkcia potravín vyvoláva mnoho otázok, ktoré musia byť dôkladne
prejednané medzi členskými štátmi, Komisiou, zúčastnenými stranami a širokou verejnosťou. Mnohé
členské štáty vyzvali na vyhlásenie moratória, kým nebudú k dispozícii správne a uspokojivé
informácie na posúdenie týchto nových potravín.

Pagani navrhol proces formálneho schválenia návrhu pozičného dokumentu písomnou procedúrou
predĺžiť a po schválení predložiť februárovým prezídiám.

Diskusia:

CZ reprezentantka (aj v mene SK delegácie), PL a IT (CIA) zástupcovia podporili aktualizovanú
verziu dokumentu. 



monitorovanie lesov EÚ●

Komisia ako dôvod predloženia nového rámca o monitorovaní lesov označuje nedostatok informácií
o biodiverzite lesov a usiluje tak o posilnenie ich odolnosti. Spätnú väzbu je možné Komisii zasielať
do 7. 2., téme sa prioritne venuje aj BE PRES.

 

Protesty poľnohospodárov

Sekretariát referoval o prejednávaní možnej spoločnej akcie počas spoločných januárových  prezídií
a pripravil dokument k popisu problematiky. Zisťoval aj názor členských organizácií o usporiadaní
celoeurópskej akcie, organizácie nie sú jednotné (8 je za, 2 proti a 12 je nerozhodných).

 

Diskusia:

DE reprezentant informoval o pokračujúcej zásadnej téme v DE – zdanenie zelenej nafty. Úrady by
mali rozhodnúť koncom marca.

PL reprezentantka referovala o plánovanom proteste 9. 2. 2024.

NL reprezentantka informovala, že 7. 2. prebehne rokovanie s ministrom.

CZ reprezentantka referovala o prísľube ministra ohľadom zmien v strategickom pláne SPP, preto sa
do konca februára veľké koordinované akcie neplánujú.

FR reprezentantka referovala o prísľube premiéra o zahájení rokovaní.

Pagani na záver zdôraznil potrebu zdieľania informácií so sekretariátom, na prezídiách sa rozhodne
o ďalšej akcii.

 

Informácie o činnosti C-C s ohľadom na eurovoľby 2024

Prezidenti Copa, Cogeca a Geopa sa 25. 1. 2024 zúčastnili zahajovacieho stretnutia strategického
dialógu o budúcnosti poľnohospodárstva EÚ, na ktorom sa zúčastnila aj predsedníčka Komisie von
der Leyenová, ktorá sa zaviazala zvážiť výsledky dialógu v budúcom funkčnom období Komisie. Až do
leta sa budú  každých 4-6 týždňov usporadúvať špecializované workshopy.

 

Aktualizované informácie súvisiace so súčasnou aj budúcou SPP

Sekretariát informoval o návrhu Komisie ohľadom výnimky z uplatňovania DPEP 8 v roku 2024.
Výnimka bola zverejnená 31. 1. 2024 a je len dočasná a bude uplatnená retrospektívne od 1. 1. 2024.
Predstavuje možnosť pre členské štáty (nie automaticky pre všetkých poľnohospodárov, ako je na
webe chybne uvedené) zaviesť k súčasným 3 možnostiam štvrtú. Členské štáty musia o jej zavedení
informovať do 15 dní.

 



Sekretariát informoval o zasadnutí Európskej rady dňa 1. 2. 2024, počas ktorého bol odsúhlasený
balík pomoci Ukrajine vo výške 50 mld. € (pôžičky 33 mld. € a granty 17 mld. €). Sekretariát C-C
analyzoval dopady na poľnohospodárstvo – priamy dopad sa týka nástroja obnovy NextGenerationEU,
v rámci ktorého dôjde k presunu 1,1 mld. € z SPP na podporu UA a nepriamy dopad sa týka presunu
finančných prostriedkov z rámcového progranu Horizont Európa vo výške 2,1 mld. € do iných
oblastí.

 

Pre informáciu:

medzinárodný obchod a situácia na trhu●

UA: Sekretariát informoval o návrhu Komisie z 31. 1. 2024 predĺžiť pozastavenie dovozných ciel
a kvót na vývoz z UA do EÚ o ďalší rok. Sekretariát síce uvítal posilnenie ochrany citlivých komodít,
ale považuje za neakceptovateľné vylúčenie obilnín a olejnín z týchto automatických opatrení. Podľa
ES reprezentanta je nevyhnutné chrániť aj med.

Mercosur: V dňoch 25. a 26. 1. sa v Brazílii uskutočnilo rokovanie o dodatkovom protokole.

Čile: Europoslanci 24. 1. hlasovali o podpore pokročilej rámcovej dohody medzi EÚ a Čile. Dohoda
liberalizuje 96 % doteraz neliberalizovaných poľnohospodárskych colných položiek na strane Čile
a 66 % na strane EÚ. Z úplnej liberalizácie sú vyňaté najcitlivejšie komodity vrátane mäsa,
niektorých druhov ovocia a zeleniny a olivového oleja

Keňa: Dňa 24. 1. schválil Parlament dohodu o hospodárskom partnerstve medzi EÚ a Keňou.

WTO: Poslanci výboru INTA schválili 24. 1. uznesenie, v ktorom naliehajú na plne funkčný systém
riešenia sporov pred budúcou konferenciou WTO 26. – 29. 2. 2024 v Abú Dabí.

UK: 31.1. 2024 bola zahájená 1. fáza implementácie nového modelu kontrol na hraniciach s EÚ.

prebiehajúce diskusie v Parlamente:●

Zákon o obnove prírody: Predpokladaný dátum hlasovania pléna Parlamentu o stanovisku je 26. 2.
2024. Sekretariát preto už vyzval na podporu maxima europoslancov.

V diskusii DE reprezentant odporučil usporiadať online rokovanie na prejednanie konkrétneho
znenia pozmeňovacích návrhov.

Smernica o priemyselných emisiách: Situácia je podobná ako pri zákone o obnove prírody.
Sekretariát ďalej referoval o odpovedi Komisie na otázku vysvetlenia definície prasiatok a ich
započítavania – podľa Komisie budú do oblasti smernice musieť byť zahrnuté aj prasiatka po
dosiahnutí 20 kg.

Pagani diskusiu zhrnul konštatovaním, že zúčastnené organizácie podporili predloženie
pozmeňovacieho návrhu s požiadavkou na zachovanie súčasných prahových hodnôt. Sekretariát ho
pripraví a rozošle členom a bude informovať prezidentov C-C.

NGTs a PRM: Sekretariát informoval o hlasovaní vo výbore ENVI dňa 24. 1., plénum bude hlasovať 7.
2. 2024. 

Nariadenie o obaloch a obalových odpadoch: Naďalej prebiehajú trialógy, sekretariát dňa 16. 1. 2024



zaslal list vyjednávačom trialógu, v ktorom vyzýva na rešpektovanie pozície Parlamentu a aby napr.
vyňali niektoré nápoje z cieľov týkajúcich sa opakovaného použitia a opätovného plnenia a zrušili
obmedzenia jednorazových obalov pre čerstvé ovocie a zeleninu v HORECA sektore.

ciele EÚ v oblasti klímy do roku 2040●

Sekretariát informoval o Oznámení Komisie o klimatickom cieli EÚ pre rok 2040, v ktorom odporúča
znížiť čisté emisie skleníkových plynov do roku 2040 o 90 % v porovnaní s úrovňou v roku 1990,
avšak bez konkrétneho cieľa pre poľnohospodárstvo a lesníctvo. Nezmieňuje sa v ňom ani
o zavádzaní konkrétnych nástrojov a mechanizmov na úrovni EÚ ani na vnútroštátnej úrovni.

veľké šelmy●

Európska komisia dňa 20. 12. 2023 predložila návrh rozhodnutia o úprave statusu ochrany vlkov
podľa Bernského dohovoru o európskych voľne žijúcich organizmoch a prírodných stanovištiach  z
„prísne chránených“ na „chránené“. O návrhu Komisie budú teraz rozhodovať členské štáty.
Sekretariát C-C  zisťuje ich pozície, či podporia, alebo odmietnu návrh Komisie, aby mohol príp.
zahájiť lobistické akcie.

 

Informácie pre skupinu POCC:

SUR: Predsedníčka Komisie počas plenárneho zasadnutia uviedla, že navrhne kolégiu komisárov
stiahnutie tohto návrhu.

Revízia raňajkových smerníc: Sekretariát informoval o dosiahnutí neformálnej dohody EÚ inštitúcií
dňa 31. 1. 2024, ktorú ešte musia schváliť Parlament a Rada.

Revízia smernice o  odpadoch:  Výbor AGRI schválil 24. 1. 2024 návrh stanoviska k revízii smernice,
ktorý zachováva ciele na zníženie množstva potravinového odpadu navrhnuté Komisiou.
Referenčným rokom by mal byť rok 2020. Výbor ENVI pracuje na kompromisných pozmeňovacích
návrhoch, zatiaľ tiež vylučuje poľnohospodársku prvovýrobu z redukčných cieľov. Hlasovať by mal
12. – 15. 2. 2024. Komisia do 31. 12. 2025 posúdi úroveň pre stanovenie cieľov na zníženie celkového
potravinového odpadu z prvovýroby.

 

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

 

Vyplývajúce úlohy pre SPPK:

Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.

 


